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۴ فوتی و شناسایی ۸۹ بیمار جدید کرونا در کشور
بنابر اعلام وزارت بهداشــت، در یک شــبانه روز ۸۹ بیمار کووید-۱۹ در کشــور 
شناسایی شدند و متاســفانه چهار بیمار نیز جان خود را به دلیل این بیماری از 
دســت دادند.به گزارش ایسنا، از روز ۲۲ اردیبهشت ماه تا روز ۲۳ اردیبهشت ماه 
۱۴۰۲ و بر اساس معیارهای قطعی تشخیصی، ۸۹ بیمار جدید مبتلا به کووید-۱۹ 
در کشور شناسایی و ۵۲ نفر از آنها بستری شدند.مجموع بیماران کووید-۱۹ در 
کشــور به ۷ میلیون و ۶۱۰ هزار و ۶۷۶ نفر رسید.متاسفانه در طول ۲۴ ساعت، 
۴ نفر از بیماران کووید-۱۹ در کشــور جان خود را از دست دادند و مجموع جان 
باختگان این بیماری، به ۱۴۶ هزار و ۲۰۴ رسید.خوشبختانه تا روز ۲۳ اردیبهشت 
ماه ۷ میلیون و ۳۶۳ هزار و ۵۵۷ نفر از بیماران، بهبود یافته و یا از بیمارستان ها 
ترخیص شده اند.۳۹۴ نفر از بیماران مبتلا به کووید-۱۹ در بخش های مراقبت های 
ویژه بیمارستان ها تحت مراقبت قرار دارند.همچنین تا روز ۲۳ اردیبهشت ماه ۵۶ 
میلیون و ۵۲۷ هزار و ۱۴۹ آزمایش تشــخیص کووید-۱۹ در کشور انجام شده 

است.

پرونده پزشک متهم به خودداری از پذیرش
 بانوی محجبه، به هیأت انتظامی  ارجاع شد

ســخنگوی وزارت بهداشت گفت: پرونده پزشک عضو هیأت علمی  دانشگاه علوم 
پزشــکی مشهد که گفته می شود از پذیرش بانوی محجبه  خودداری کرده، برای 
رسیدگی به هیأت بدوی انتظامی اعضای هیأت علمی  ارجاع شده است.به گزارش 
ایســنا، پدرام پاک آیین در این باره افزود: همچنین این ادعا که اختلاف با بیمار 
بر ســر نوبت دهی بوده و استنکاف از پذیرش صورت نگرفته، در هیأت انتظامی 
 رسیدگی خواهد شد.  بنابر اعلام وزارت بهداشت، وی تصریح کرد: اگر در جریان 
رســیدگی انتظامی، تخلف این پزشک مبنی بر خودداری از پذیرش بیمار اثبات 
شــود، ضمانت اجرای قانونی خاص خود را خواهد داشت. همچنین اگر اقدام وی  
با یکی از عناوین مجرمانه تطبیق یابد، پرونده به مرجع ذیصلاح قضایی ارســال 

می شود.

توضیحات مدیرعامل سازمان پسماند 
درباره حواشی فیش حقوقی یکی از کارکنان

مدیرعامل سازمان مدیریت پسماند شهرداری تهران در رابطه با حواشی ایجاد شده 
پیرامون فیش حقوقی یکی از کارکنان سازمان که منتشر شده است، توضیحاتی 
ارائه داد. به گزارش ایسنا، رضا شرفی با اشاره به انتشار اخباری مبنی بر پرداخت 
حق الزحمه ۱۰۶ میلیون تومانی به یکی از کارکنان این ســازمان، بیان داشــت: 
همان گونه که پیشــتر بیان شــده، این فیش مشتمل بر معوقات و بدهی ها بوده 
است.وی خاطرنشان کرد: ۵۷ میلیون تومان از حقوق درج شده در فیش حقوقی 
مردادماه ۱۴۰۱، مجموع معوقات ۴ ماه فروردین، اردیبهشت، خرداد و تیرماه سال 
گذشته است. این معوقات ناشی از پرداختی علی الحساب، نسبت به میزان افزایش 
قانونی )ابلاغی شــورای عالی کار( بوده که در موعد مقرر پرداخت نشــده است. 
مدیرعامل سازمان پسماند افزود: محل کار روزانه فرد موردنظر در مجموعه آرادکوه 
)آبعلی( مربوط به تفکیک زباله های عفونی و بیمارستانی است. نباید فراموش کرد 
این مجموعه، یکی از محیط های سخت و زیان آور شغلی است و طبق رویه دریافت 
صعوبت کار و دیگر مزایای مصوب جهت استمرار فعالیت در چنین شرایطی ابلاغ 
شده اســت. ضمناً این فرد ۳۲ سال سابقه کاری داشــته و هم چنین از خانواده 
معزز ایثارگران هستند.بنا براعلام ســایت شهر، شرفی با بیان آنکه »در راستای 
شفاف سازی و دفاع از زحمات همکارانم در مجموعه پسماند، آخرین فیش حقوقی 
مربوط به فرودین ماه ۱۴۰۲ را با اجازه ایشــان، در اختیار رسانه ها قرار می دهم«، 
تأکید کرد: علیرغم اعمال افزایش قانونی ســال جدید، خالص دریافتی ایشان در 

فروردین ماه امسال، ۳۴میلیون و پانصدهزار تومان بوده است.

فعلا طغیانی از »وبا« نداریم 
معاون فنی مرکز مدیریت بیماری های واگیر وزارت بهداشــت با بیان اینکه فعلا 
طغیانی از بیماری وبا در کشــور گزارش نشده اســت، راه های پیشگیری از این 
بیمار را تشریح کرد.دکتر بابک عشرتی در گفت وگو با ایسنا، درباره وضعیت وبا در 
کشور، گفت: هر سال با گرم شدن هوا و از اوایل تابستان مواردی از وبا در کشور 
گزارش می شود. به ویژه در جاهایی که مشکل فاضلاب داریم، این خطر افزایش 
پیدا می کند.  وی با بیان اینکه در پیشگیری از این بیماری، رعایت بهداشت فردی 
به ویژه شستن دست ها بسیار اهمیت دارد، گفت: در عین حال باید حتما از آب 
لوله کشــی یا آب های آشامیدنی بطری استفاده کنند. در عین حال در تابستان 
استفاده از روان آب ها مانند آب چشمه به دلیل افزایش گردش در طبیعت، افزایش 
می یابد. در این زمینه باید توجه کرد که اگر می خواهیم از آب های روان و سطحی 
استفاده کنیم، حتما باید یا قرص کلر داشته باشیم یا آب را بجوشانیم. این موضوع 
بسیار مهم است. صرف اینکه می گویند روان آبی، آب چشمه است، به معنای آلوده 
نبودن آن نیست. زیرا نمی دانیم این آب از کجاها می گذرد و بسیاری از مواقع روان 
آب ها به راحتی با فاضلاب مجاور شــده و آلوده می شوند.  عشرتی افزود: بنابراین 
بحث بیماری وبا موضوع جدیدی نیست و باید با رعایت بهداشت مراقبت کرد تا 
به این بیماری مبتلا نشویم.وی با بیان اینکه هنوز در کشور فصل وبا شروع نشده 
است، گفت: بر این اساس فعلا طغیانی از بیماری وبا در کشور گزارش نشده است.  

گرامیداشت روز فرهنگ پهلوانی و ورزش زورخانه ای 
در بوستان بزرگ ولایت

مراسم گرامیداشت روز فرهنگ پهلوانی و ورزش زورخانه ای با حضور تورج فرهادی 
شهردار منطقه ۱۹، حسین اخگر پور معاون اجتماعی و فرهنگی، عباس شیر خدا 
پهلوان و از حماســه خوانان بنام، محمد محمودی خیر بنام از مربیان اسبق تیم 
ملی کشتی و مدیران شهری در زورخانه بوستان بزرگ ولایت برگزار شد.به گزارش 
روابط عمومی شهرداری منطقه ۱۹، در این مراسم که به همت اداره تربیت بدنی 
و ورزش معاونت اجتماعی و فرهنگی برگزار و با حضور پهلوان شــیر خدا، پهلوان 
محمودی و تعدادی از خانواده های دارای بیماران سرطانی، سندرم دان، قطع عضو 
و... همراه بود.عباس شیر خدا از پهلوانان و حماسه سرایان بنام کشور در این مراسم 
ضمن تشکر از شهردار و متولیان این برنامه گفت: ورزش زورخانه ای با کمک کردن 
و پرداختن به معنویت انســان دســت مردم را گرفته و حتی در برخی موارد این 
روحیه پهلوانی دست متجاوز را از این سرزمین دور کرده پس جا دارد از این ورزش 

حمایت های بیشتری شود.

بهبود شاخص های اجتماعی و عدالت آموزشی 
با ساخت خوابگاه های دانشجویی دخترانه 

ســاخت خوابگاه های دانشــجویی دخترانه باعث بهبود شاخص های اجتماعی و 
ارتقای عدالت آموزشــی به ویژه در مناطق محروم می شود. مدیرعامل بنیاد ۱۵ 
خرداد ســتاد اجرایی فرمان امام به مناســبت هفتــه خوابگاه ها ضمن بیان این 
مطلب افزود: ســاخت خوابگاه های دانشجویی استاندارد، دختران را از اسکان در 
خوابگاه های خصوصی که فاقد امکانات جامع و باکیفیت هستند بی نیاز می کند 
و با فراهم شدن استانداردهای مورد نیاز برای یک اقامتگاه تحصیلی، باعث بهبود 
شــاخص های اجتماعی و ارتقای عدالت آموزشــی به ویــژه در مناطق محروم و 
کم برخوردار کشور می شود.حمیدرضا علیان زادگان در آغاز بازدیدهای دوره ای از 
خوابگاه های بنیاد ۱۵ خرداد، در خوابگاه دانشــجویی دخترانه این بنیاد در اراک 
تاکیــد کرد: نگاه و هدف بنیاد ۱۵ خرداد ســتاد اجرایی فرمان حضرت امام)ره( 
در ســاخت خوابگاه های دانشــجویی دخترانه حمایت از دختران امروز و مادران 
فردا اســت. به گفته مدیرعامل بنیاد ۱۵ خرداد، این بنیاد ســاخت خوابگاه برای 

دانشجویان متاهل را در گام های بعدی فعالیت خود در دستور کار دارد.

کمبود ۲۴ هزار نیروی محیط بان در کشور
معاون یگان حفاظت محیط زیست کشور گفت: با توجه به استانداردهای تعریف 
شده که باید به ازای هر هزار هکتار یک محیط بان داشته باشیم به ۲۷ هزار محیط 
بان نیاز داریم اما اکنون تعداد محیط بانان حاضر در زیستگاه ها ۳ هزار نفر است.به 
گزارش ایسنا، پرویز فلاحی روز شنبه ۲۳ اردیبهشت در مراسم افتتاحیه دومین 
دوره آموزش محیط بانی کشور که در مرکز آموزش محیط زیست و تربیت محیط 
بان کشور مستقر در کرج برگزار شد، با بیان اینکه حدود ۳۵۰۰ نیروی محیط بان 
داریم که سه هزار نفر آنها در زیستگاه ها فعال هستند، گفت: اگر تعداد دو سوم از 
این سه هزار نفر با توجه به شرایط خدمتی در شیفت های کاریشان باشند در شبانه 
روز دو هزار نفر در سر کار هستند که با توجه به گستره ایران، زیستگاه های حیات 

وحش و طبیعی که ۲۷.۵ میلیون هکتار است، پاسخگوی نیاز موجود نیست.

اخبار کوتاه
معاون پرستاری وزارت بهداشت اعلام کرد

کمبود ۷۰ هزار نیروی پرستاری در کشور

رئیس سازمان هواشناسی:

سرعت روند افزایش دما در ایران ۲ برابر میانگین جهانی است

مدیرکل امور کودکان و نوجوانان سازمان بهزیستی کشور عنوان کرد

واگذاری ۲۳۰۰ کودک برای فرزندخواندگی در سال گذشته
 ۵۶ درصد متقاضیان، خواستار کودک دختر هستند

مدیرعامل اتوبوسرانی تهران خبر داد

ورود ۶۰۰ اتوبوس دوکابین ۱۸ متری به ناوگان اتوبوسرانی تهران

معاون بازنشستگی اداره مستمری های تامین اجتماعی تشریح کرد

نحوه محاسبه مستمری بازنشستگی با بیش از ۳۵ سال خدمت

سرپرست وزارت آموزش و پرورش خبر داد

اجرای طرح اتصال مدارس به فیبرنوری

معاون پرستاری وزارت بهداشت ضمن تشریح 
جزئیات اســتخدام پرستاران در آزمون جدید 
این وزارتخانه و با اشــاره بــه معضل کمبود 
پرستار در کشــور، گفت: نزدیک به ۷۰ هزار 
نفر کمبود نیروی پرســتاری در تمام بخش ها 
وجود دارد تا بــه عدد اســتاندارد مورد نیاز 
در این بخش برســیم.دکتر عباس عبادی در 
گفت وگو با ایســنا، دربــاره آخرین وضعیت 
استخدامی پرســتاران، گفــت: ۲۵ هــزار نفر 
مجوز استخدامی پیگیری شده است که از این 
تعداد ۵۰ درصد سهم گروه پرستاری است و 
۸۸۸۰ نفر پرســتار مستقیم در بخش درمان، 
۳۵۰۰ نفر در اورژانس های پیش بیمارستانی 
و ۲۷۰ نفــر همکار بهیــار در این دوره بعد از 
سال ها استخدام خواهند شــد.او تاکید کرد: 
تبدیل وضعیت پرســتاران همچنان  موضوع 
به قوت خود باقی اســت و پیگیر آن هستیم 
اما، همکارانی که در دوره کرونا در کنار مردم 
ایســتادند می توانند از امتیــازات ویژه ای در 
این بخش اســتفاده کنند که در کارگروه های 
مربوطه، ســطح بندی و امتیاز بندی در حال 
انجام اســت.وی در پاسخ به این سوال که آیا 
مجوز اســتخدام های اخیــر می تواند برطرف 
کننده کمبود پرستار در کشور باشد یا خیر؟، 
توضیــح داد: بــا توجه به توســعه تخت های 

بیمارســتانی بویژه در دو ســال گذشته این 
تعداد نیرویی که جذب می شــود در بهترین 
حالت شاید بتواند جبران کننده نیرو به ازای 
تخت های جدید باشــد و این درحالی اســت 
که ســالانه تعدادی از همکاران هم بازنشست 
می شــوند. عبــادی با تاکید بــر اینکه جذب 

نیروی جدید تنها کمــک می کند که کمبود 
پرستار عمیق تر نشــود، اظهار کرد: همچنان 
باید فضای اســتخدام بیشــتر فراهم باشــد، 
در این زمینه امیدواریم به زبان مشــترک با 
ســازمان های فــرا وزارتی برســیم که درک 
کنند مردم از کمبود نیروی پرستاری آسیب 

می بینند؛ بنابراین برای صیانت از حقوق مردم 
خواهش می کنم ســازمان امور اســتخدامی و 
ســازمان برنامه و بودجه با وزارت بهداشــت 
همکاری کند تا جذب حداکثری نیرو در این 
بخــش اتفاق افتد.وی با بیــان اینکه در حال 
حاضر میانگین کشوری پرستار به تخت ۰.۹۵ 

است، تصریح کرد: در برخی مناطق این عدد 
از ۰.۶ تا ۱.۲ متغیر است؛ اما استاندارد ما ۱.۸ 
اســت که فاصله قابل توجهی با تعداد موجود 
دارد؛ در واقــع نزدیک به ۷۰ هزار نفر کمبود 
نیروی پرستاری در تمام بخش ها وجود دارد 

تا به عدد استاندارد مورد نیاز برسیم.
معاون پرســتاری وزارت بهداشت،  تاکید کرد: 
البتــه در حــال حاضر ۷۰ هزار نفر پرســتار 
هم برای اســتخدام وجود ندارد. در خیلی از 
مناطق کشور مانند شهر تهران وقتی فراخوان 
استخدام زده می شــود حتی داوطلبی وجود 
نــدارد اما در برخی مناطق تراکم پرســتاران 
فارغ التحصیــل را داریم و این عدم تعادل هم 
یکی از نکات آســیب زا است.وی در خاتمه با 
اشاره به نزدیکی به برگزاری انتخابات سازمان 
نظام پرســتاری نیز بیان کرد: ســازمان نظام 
پرســتاری یک دســتاورد حرفه ای است که 
مرهون زحمات همکاران ما در ادوار گذشــته 
بوده اســت و تاکید بنده مشارکت حداکثری 
همکاران پرستار است تا همکاران موثر شانس 
حضــور در هیئــت مدیره ها و شــورای عالی 
ســازمان را داشته باشند و این سازمان نیز به 
حرفه مند شدن رشته پرستاری و ایفای حقوق 
مــردم در جهت دریافت خدمــات با کیفیت 

پرستاری کمک کند.

رئیس ســازمان هواشناسی کشور با اشــاره به تغییر اقلیم 
زمین گفت: روند گرمایش فعلی زمین در ۱۰ هزار ســال 
گذشته بی سابقه اســت و میانگین افزایش دمای کشور ما 
با ســرعتی دو برابر روند جهانی پیــش می رود. به گزارش 
ایســنا سحر تاجبخش مســلمان درباره تغییرات اقلیم در 
کــره زمین و آثار آن برای ایران گفت: اقلیم زمین در حال 
تغییر اســت و احتمالا این تغییرات در طول قرن جاری و 
بعــد از آن ادامه خواهد یافت اما درچند دهه آینده، میزان 
تغییرات اقلیمی به میزان انتشار جهانی گازهای گلخانه ای 
و عدم قطعیت حساسیت اقلیم زمین نسبت به انتشار این 

گازها بستگی دارد. 
رئیس سازمان هواشناســی در ادامه اظهار کرد: با کاهش 
قابل توجه انتشار گازهای گلخانه ای، دمای سالانه میانگین 
جهانی می تواند به دو درجه سانتیگراد یا کمتر محدود شود، 
با این حال بدون کاهش قابل توجه انتشارگازهای گلخانه ای، 
افزایش دمای سالانه میانگین جهانی نسبت به دوران قبل از 
صنعتی شدن )۱۸۵۰-۱۹۰۰( تا پایان این قرن می تواند به 
بیش از ۵ درجه سلسیوس برسد. تاجبخش افزود: نسبت به 
سرعت تغییرات طبیعی اقلیم که در طول تاریخ زمین اتفاق 
افتاده است، اقلیم جهانی با سرعت بیشتری در حال تغییر 
است و گرمایش فعلی با سرعتی رخ می دهد که در ۱۰ هزار 

سال گذشته زمین سابقه نداشــته است. معاون وزیر راه و 
شهرســازی در ادامه گفت: طبق گزارش هیات بین الدول 
تغییر اقلیم )IPCC(، از زمانی که ارزیابی های علمی منظم 
در دهه ۱۹۷۰ آغاز شــد، تأثیر فعالیت انسان بر گرمایش 
ســامانه اقلیــم از وضعیت نظری به واقعیت تبدیل شــده 
است.وی افزود: اطلاعات علمی کسب شده از منابع طبیعی 
مانند هســته های یخ، سنگ ها و حلقه  درختان و اطلاعات 
حاصل از تجهیزات جدید مانند ماهواره ها و ادوات سنجشی 
جمله گی حاکی از اقلیم در حال تغییر اســت.تاجبخش به 
گزارش سازمان جهانی هواشناســی درباره وضعیت دمای 
میانگین آسیا براساس شــش مدل مختلف و با استفاده از 
داده های باز تحلیل و دیدبانی اشاره کرد و گفت: بر اساس 
این گزارش، سرعت گرمایش اقلیم زمین از دهه ۷۰ به بعد 
افزایشی بوده است.رئیس سازمان هواشناسی در ادامه اظهار 
کرد: در ایران؛ کشــوری که شــمال و جنوب آن به ترتیب 
در عرض هــای میانی و جنب حاره ای قــرار داد، تغییرات 
اقلیمی بیش از میانگین تغییرات جهانی اســت. وی افزود: 
دمای میانگین کشــور در پنج دهه گذشته و با استفاده از 
درون یابی داده های دیدبانی ایستگاه های هواشناسی معرف 
افزایش دمای دهه ای تقریباً با شیب ۰.۴ درجه سلسیوس 
است که حدود دو برابر آهنگ افزایش جهانی است و بیانگر 

گرمایش محیط و تغییر اقلیم کشــور با ســرعت بیش از 
میانگین جهانی است.

تاجبخش درباره میزان بارندگی های کشــور در این شرایط 
توضیح داد: الگوهای بارش تجمعی ســالانه کشور نشان از 
روند کاهشــی در پنج دهه گذشــته داشته است. میانگین 
بارش تجمعی سالانه در دهه های ۱۹۷۳-۱۹۸۲ و ۲۰۱۳-
۲۰۲۲ به ترتیب حدود ۲۵۰ و ۲۰۰ میلیمتر بود، که روند 
کاهشــی و تفــاوت ۵۰ میلیمتری بین دهــه اول و پنجم 
را نشــان می دهند. به گفته معاون وزیر راه و شهرســازی، 
این اطلاعات با اســتفاده از داده های دیدبانی ایستگاه های 
سازمان هواشناسی کشــور و داده های باران سنجی وزارت 
نیرو تهیه شده اســت.رئیس سازمان هواشناسی ادامه داد: 
از ســوی دیگر افزایش روند دما موجب تبخیر سریع تر آب 
و کاهش فرصت  ترمیم منابع آب زیرزمینی می شــود. رشد 
تبخیر در پنج دهه گذشته کشور نشان دهنده افزایش توان 
تبخیر و تشدید تبخیر آب دریاچه ها و سدها است که تاثیر 
مخرب بر منابع آب در دســترس از جمله در حوزه شرب و 
کشاورزی دارد.تاجبخش به خشک شدن دریاچه های کشور 
طی دهه های گذشته اشاره کرد و گفت: در دهه های اخیر 
دریاچه ها در سراسر کشــور با روند خشک شدن مواجه و 
تعدادی نیز خشک شده اند، مانند دریاچه ارومیه در شمال 

غرب که بخش اعظمی از ســطح آب خود را از دست داده 
اســت. وی افزود: افزایش توان تبخیر همراه با فعالیت های 
مخرب انســانی، ســهم قابل توجهــی در عواقب محیطی 
ناخواسته در کشور داشته است.رئیس سازمان هواشناسی 
خاطرنشــان کرد: شاخص استاندارد شــده بارش و تبخیر 
)SPEI( و تغییرات آن در سه دهه گذشته )۲۰۲۲-۱۹۹۳( 
به عنوان یکی از شاخص های استاندارد برآورد خشکسالی 
در کشــور با در نظر گرفتن هر دو عامل دما و بارش نشان 
می دهد که فراوانی و شــدت خشکســالی ها در کشور طی 
دهه های اخیر روند صعودی داشته است. به گزارش پایگاه 
خبــری وزارت راه و شهرســازی تاجبخش در پایان گفت: 
روند خســارت های وارد شده کشــاورزی، نتایج حاصل از 
شــاخص های خشکسالی هواشناسی مانند SPEI را تأیید 
می کند بنابراین طی ۳۰ ســال گذشــته روند افزایش دما، 
کاهش بارش، افزایش تبخیر و افزایش خشکسالی در کشور 
به علتتغییرات اقلیمی رخ داده که متاســفانه تبعات زیست 
محیطی و اقتصادی – اجتماعی جبران ناپذیری را به همراه 
داشته اســت و عدم مدیریت منابع موجود به همراه ادامه 
این روند در کشور، علاوه بر افزایش آسیب پذیری جوامع و 
زیرساخت ها در برابر بلایای جوی و اقلیمی هزینه های بسیار 

سنگینی بر کشور تحمیل می کند.

مدیرکل امور کودکان و نوجوانان سازمان بهزیستی کشور با بیان اینکه در سال 
گذشته ۲۳۰۰ خانواده از طریق فرزندخواندگی یا حکم امین موقت صاحب فرزند 
شــدند، اظهار کرد: میزان فرزندخواندگی در سال گذشته نسبت به سال ۱۴۰۰ 
با رشــد حدود ۵ درصدی همراه بوده است.سعید بابایی در گفت وگو با ایسنا، با 
بیان اینکه در سال ۱۴۰۱ در مجموع ۲۳۰۰ خانواده از طریق فرزندخواندگی یا 
حکم امین موقت صاحب فرزند شــدند، اظهار کرد: از این تعداد ۲۰۷۵ خانواده 
بدون فرزند )اولویت اول(، ۴۶ بانــوی مجرد )اولویت دوم( و مابقی خانواده های 
دارای فرزند )اولویت سوم( بوده اند. میزان فرزندخواندگی در سال گذشته نسبت 
به سال ۱۴۰۰ با رشد حدود ۵ درصدی همراه بوده است.وی با اشاره به بالاترین 
میزان فرزندخواندگی به تفکیک استانی افزود: بیشترین میزان فرزندخواندگی به 
ترتیب در استان های تهران، خراسان رضوی و اصفهان انجام شده است و کرمان، 
مازندران و فارس استان های بعدی در این زمینه هستند که بیش از ۱۰۰ کودک 
به فرزندخواندگی واگذار شده اســت.به گفته مدیرکل امور کودکان و نوجوانان 
سازمان بهزیستی کشور، در سال گذشته بیش از ۲۰۰ کودک نیازمند درمان به 

عنوان فرزندخوانده به خانواده ها واگذار شده اند.
بابایــی با بیان اینکه بزرگتریــن چالش در مســیر فرزندخواندگی تعداد بالای 
متقاضیان نســبت به تعداد کودکان قابل واگذاری برای فرزندخواندگی اســت، 
خاطرنشــان کرد: علت این موضوع این اســت که کودکانی قابــل واگذاری به 

فرزندخواندگی هستند که بی سرپرست یا بدسرپرست، سلب حضانت شده باشند. 
همه متقاضیان همچنان متقاضی کودکان زیر ۵ســال و دارای سلامت هستند 
در صورتــی که امکان واگذاری بیش از ۱۰۰۰ کودک و نوجوان بالای ۵ ســال 
)دارای ســلامت( یا زیر ۵ سال نیازمند درمان به فرزندخواندگی وجود دارد، این 
درحالیست که همچون گذشــته متقاضیانی که برای فرزندپذیری این کودکان 
اعلام آمادگی کنند از نوبت خارج شــده و در اولویت رســیدگی قرار می گیرند.

وی با اشاره به اینکه ۹ هزار و ۳۷۲ خانواده در سال ۱۴۰۱ برای فرزندخواندگی 
ثبت نام کردند که با احتســاب آمار تجمیعی سه ســال اخیر، تعداد متقاضیان 
فرزندخواندگی از ۳۸ هزار خانواده بیشــتر است، گفت: البته از این تعداد حدود 
۶۰۰۰ خانواده در سه سال اخیر از نعمت فرزندخوانده برخوردار شده اند.مدیرکل 
امور کودکان و نوجوانان ســازمان بهزیســتی کشور این را هم گفت که در سال 
۱۴۰۱ بیشترین متقاضیان همچنان متعلق به استان های تهران، خراسان رضوی، 
اصفهان، مازندران و کرمان بوده است.بنابر اظهارات بابایی، ۵۶ درصد متقاضیان، 
خواســتار کودک دختر و ۲۱ درصد خواســتار کودک پسر هستند و ۲۳ درصد 
انتخاب را به ســازمان بهزیستی سپرده اند، البته نسبت به سال های گذشته این 
تناسب از درصد بالای متقاضیان دختر به این نسبت رسیده است.وی ادامه داد: 
همچنین ۶۴ درصد متقاضیان کودک زیر ۲ ســال می خواهند که طبیعتا تعداد 
این کودکان بســیار محدود اســت. ۲۸ درصد نیز متقاضی کودکان ۳ تا ۶ سال 

هستند و تنها ۸درصد متقاضی کودکان بالای ۶ سال اند که البته نسبت به سال 
گذشته یک درصد رشــد داشته است.مدیرکل امور کودکان و نوجوانان سازمان 
بهزیستی کشــور با بیان اینکه ۸۳ درصد مخالف پذیرفتن کودکان دارای پدر و 
مادر مشخص هستند )بدسرپرست( در صورتی که قاطبه کودکان موجود به این 
ســمت حرکت کرده اند، گفت: ۲ درصد از متقاضیان، خواســتار کودکان دارای 
معلولیــت و ۵ درصد متقاضی کودک نیازمند درمان هســتند.بابایی افزود: تنها 
۵ درصد از متقاضیان مخالف اعلام فرزندخواندگی در زمان مناســب به کودکان 
خود هستند و در حال حاضر بیش از ۹۵ درصد متقاضیان اعلام کردند در زمان 

مقتضی به کودک اطلاع خواهند داد.

مدیرعامل شــرکت واحد اتوبوسرانی تهران از انعقاد قرارداد 
ســاخت ۱۰۰۰ دستگاه اتوبوس ســاخت داخل خبر داد و 
گفت: قرارداد ســاخت ۱۰۰۰ دستگاه دیگر نیز برای تهران 

در حال نهایی شدن است.
مهدی علیزاده در گفت وگو با ایسنا، با بیان اینکه مجموعه 
مدیریت شــهری مصمم اســت تا با حمایــت دولت و به 
خصوص شورای شهر که ۴۵ درصد از بودجه سال جاری را 
به حمل ونقل اختصاص داده اند، نهضت توسعه حمل و نقل 
عمومی را فعال کند، گفت: بنا داریم تا پایان ســال، قرارداد 
ساخت۲۰۰۰ دستگاه اتوبوس را نهایی کنیم تا براساس یک 
برنامه زمان بندی شــده، وارد ناوگان شــود و بر این اساس 
قرارداد ساخت ۱۰۰۰ دستگاه اتوبوس با شرکت تولیدکننده 

اتوبوس عقاب افشان منعقد شد.

به گفته مدیرعامل شرکت واحد اتوبوسرانی تهران، براساس 
زمان بندی انجام شــده در این قرارداد تــا پایان خردادماه 
سال ۱۴۰۳، ۱۰۰۰ دستگاه اتوبوس تک کابین وارد ناوگان 
می شــود. وی با بیان اینکه بر اساس دستور شهردار تهران 
بایســتی در سال جاری ۵۰۰ دســتگاه اتوبوس از مجموعه 
شــرکت واحد تهران را اورهال کنیم، افــزود: به زودی قرار 
داد دیگر ساخت ۱۰۰۰ دســتگاه اتوبوس تولید داخل نیز 
نهایی می شــود که از این تعداد، ۶۰۰ دســتگاه دو کابین 
۱۸ متری است و براســاس زمان بندی مشخص شده بعد 
از انعقاد قرارداد، این اتوبوس ها وارد ناوگان می شود.علیزاده 
با بیان اینکه ۵۰۰ تا ۷۰۰ دســتگاه اتوبوس نیز بازسازی و 
به ناوگان اضافه خواهند شــد، گفت: همچنین برای تولید  
۹۰۰ دســتگاه اتوبوس با وزارت کشور قرار داد داشتیم که 

شهرداری سهم خود را نیز واریز کرده است که از این ۹۰۰ 
دســتگاه، ۱۷۴ دستگاه اواخر سال گذشته تحویل داده شد 
و امید اســت وعده مجموعه وزارت کشور عملیاتی شود و 
سیاســت مدیریت شهری نیز این است که این اتوبوس های 
خریداری شــده را از طریق بخــش خصوصی با مدل مالی 
جدید تحویل بخش خصوصی دهد و شــرکت واحد نیز به 

عنوان ناظر فعال خواهد بود.
بــه گفته مدیرعامل شــرکت واحــد اتوبوســرانی تهران، 
اتوبوس هایی که قرار است در قالب قرار داد با وزارت کشور 
و یا خودروســازان وارد ناوگان شود، نو و تولید داخل است.
وی در مورد ورود اتوبوس های خارجی و برنامه شــهرداری 
تهــران برای اورهــال اتوبوس های قدیمی گفت: براســاس 
برنامه ریزی های صــورت گرفته، دســتگاه هایی که درگیر 

کمبود قطعه هستند باید با تکمیل قطعه وارد ناوگان شوند؛ 
اما اتوبوس هایی که موتورشــان ایراد دارد برای اینکه دچار 
حادثه نشوند باید در ۶ ماهه اول امسال به طور کامل اورهال 
شوند و این اتوبوس ها متوقف هستند و وارد سرویس دهی 
نمی شــوند.وی در مورد نیاز تهران به اتوبوس نیز گفت: اگر 
بخواهیــم ایده آل به این موضوع نگاه کنیم تا پایان ســال 
۱۴۰۴ تهران به ۱۱هزار اتوبوس نیاز دارد؛ اما به طور معمول 
اگر بخواهیم سرفاصله حرکت اتوبوس ها را کاهش دهیم تا 
معطلی مردم نیز در ایستگاه ها کاهش یابد با ۵۰۰۰ اتوبوس 
هم می توانیم به این مهم برســیم کــه در حال حاضر تنها 
حــدود ۲۰۰۰ اتوبوس داریم و براســاس برنامه ریزی های 
صورت گرفته  باید ۳۰۰۰ اتوبوس به ناوگان در ســال جاری 

تزریق شود.

معاون بازنشستگی اداره کل مستمری های سازمان تامین 
اجتماعی درباره نحوه محاســبه مستمری بازنشستگی در 
تامین اجتماعی برای بیمه شــدگانی با سنوات بالاتر از ۳۵ 
سال توضیح داد.  حسینعلی میرزایی در گفت وگو با ایسنا، 
در پاســخ به این سوال که »چرا مســتمری بازنشستگی 
افــرادی که بیش از ۳۵ ســال خدمت می کنند تنها تا ۳۵ 
روز حقوق محاســبه و پرداخت می شــود؟« اظهار کرد: ما 
هیچ کس را اجبارا و به زور بازنشســته نخواهیم کرد، بلکه 

پس از ارائه درخواست شخص بیمه شده اقدامات لازم برای 
بازنشســتگی صورت می پذیرد. وی افــزود: طبق ماده ۷۶ 
قانون تامین اجتماعی اگر فردی شرط سن و سابقه را احراز 
کند، می تواند درخواست بازنشســتگی بدهد و هیچ کس 
نمی تواند بگوید حتما باید در این تاریخ بازنشســته شوی.

معاون بازنشستگی اداره کل مستمری های سازمان تامین 
اجتماعی با اشاره به اینکه سن بازنشستگی برای مردان ۶۰ 
و برای زنان ۵۵ ســال است گفت: در ماده ۷۸ قانون تامین 
اجتماعی آمده اســت که اگر بیمه شده پنج سال بالاتر از 
سن قانونی داشته باشد، از این تاریخ به بعد، اگر شرط سابقه 

را هم داشــته باشــد کارفرما می تواند برای وی درخواست 
بازنشســتگی کند.میرزایی ادامــه داد: در غیر این صورت، 
نمی توانند به فرد بگویند که اجبارا بازنشسته شو. ما اکنون 
در مناطق نفتی افرادی را داریم که در زمان بازنشستگی تا 
۴۵ سال هم سابقه خدمت داشته اند. درست است که تا ۳۵ 
روز حقوق بیشتر برای افراد محاسبه نمی شود، اما دستمزد 
و میانگین دوســال پایانی خدمت افراد در هرسال متفاوت 

است و در نهایت حقوق بیشتری دریافت می کند.  

سرپرســت وزارت آموزش و پرورش گفــت: اجرای طرح 
فیبرنوری در مدارس نشان دهنده این است که می خواهیم 
کار را از مدارس شــروع کنیم و این مصداق اجرای عدالت 

آموزشی است.
به گزارش ایســنا، رضا صحرایی سرپرست وزارت آموزش و 
پــرورش در آیین امضای تفاهم نامه و آغاز عملیات اجرایی 
اتصال مدارس به طرح  فیبرنوری، اظهار کرد: ما این اقدام 
وزارت ارتباطات را سیاست مهم در مدارس می دانیم و اگر 

می خواهیم چالش هایی در حوزه های مختلف نداشته باشیم 
باید به مدارس رجوع کنیم.

وی افزود: بنابراین اتصال مدارس به فیبرنوری نشان دهنده 
این است که می خواهیم کار را از مدارس شروع کنیم و باید 

آینده را بسازیم و بچه ها آینده ساز هستند. اجرای این طرح 
مصداق اجرای، عدالت آموزشی است.

صحرایی با بیان اینکه ما در ســاخت آینــده نیازمند این 
هستیم که دانش آموزان را بیش از پیش درک کنیم گفت: 

همچنین با اجــرای طرح فیبر نــوری در ادامه می توانیم 
تحولات پسا کرونایی را اجرا کنیم. 

این طرح ســبب می شــود مدارس در روستاها به سیستم 
آموزشــی دسترســی پیدا کنند.وی در پایان گفت: اکنون 
فاصله بین شهر و روستا کم شده و این دستاورد مهم دولت 
انقلابی است و شروع این اقدام بزرگ از مدرسه پیامی است 
که دولتمردان کارهای خود را از مدرسه و در مدرسه شروع 

کنند.


